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Svenska
Golfforbundet

Juridiska Namnden
BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 10 mars 2021 i 6verklagat d&rende enligt 14 kap.
Riksidrottsférbundets (RF) stadgar (dnr 1-2021-14) och i &rende enligt 14 kap. RF:s
stadgar (dnr 2-2021-14)

KLAGANDE YL, medlem i ArlGK
MOTPART GS, medlem i ArlGK
SAKEN Asidosattande av sakerhet vid golfspel och allvarlig

krankning m.m.

OVERKLAGAT Upplands Golfdistriktsférbunds beslut 2020-12-18
BESLUT idrende med dnr 2/2020, se bilaga
Bakgrund

YL, GS och CS var inbokade i en treboll pa ArlGK, den 24 september 2020. YL som

anlande tidigare &n GS och CS gick dock ut ensam i bollen innan dem.

I en skrivelse till Upplands Golfdistriktsférbunds disciplinkommitté (golfdistrikts-
forbundet) den 2 oktober 2020 anmalde YL GS for dsidoséttande av sékerhet (farligt spel)
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vid utslagen pa halnr 7, 8 och 9 den 24 september 2020. YL, anmélde &ven GS for att
denne samma dag pa hél nr 9 hade betett sig hotfullt och allvarligt krdnkt honom genom

att uttrycka sig pa ett sitt som anspelade pé hans etniska ursprung.
GS bestred att han hade gjort sig skyldig till farligt spel, upptréatt hotfullt eller krankt YL.

Efter att golfdistriktsfdrbundet hade hallit muntligt f6rhér och syn bif6ll golfdistrikts-
forbundet delvis YLs anmalan pa sa sétt att den fann att GS hade gjort sig skyldig till
farligt spel pa hal nr 8 och 9. Golfdistriktsférbundet ogillade dock anmaélan i de delar som
den avsag farligt spel pa hél nr 7 samt hotfullt beteende och allvarlig krénkning pa hal nr
9. Golfdistriktsforbundet bestdmde paféljden till avstdngning under tiden 18 december ~

17juli 2021.

Efter sitt beslut har golfdistriktsférbundet konstaterat att anmaélan i den delen som avser
allvarlig krankning férmodligen borde ha provats av Juridiska Namnden. Golfdistrikts-
férbundet har darfér 6verldmnat anmaélan i den delen till Juridiska Namnden fér vidare

atgarder.

Yrkanden m.m.

YL har éverklagat golfdistriktsférbundets beslut och yrkat fullt bifall till sin anmaélan
sasom den har antecknats i det 6verklagade beslutet. Han har inte haft nagot att invdnda
mot att Juridiska Namnden i ett sérskilt Arende provar anmaélan i den delen som avser
allvarlig krankning. Han har yrkat att paféljden ska bestdmmas till tva ars avstdngning
eller i vart fall till en 1angre avstdngningstid 4n den som golfdistriktsfdrbundet har démt

ut.

GS har motsatt sig att golfdistriktsférbundets beslut &ndras och vidhallit sin instéllning

att han inte har gjort sig skyldig till farligt spel, upptratt hotfullt eller allvarligt krankt YL.
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Nér det galler en anmélan om allvarlig krankning enligt 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar ska en
sadan anmaélan enligt 14 kap. 8 § provas i forsta instans av specialférbundsstyrelse eller
ett annat sdrskilt forbundsorgan. Juridiska Ndmnden, som &r att betrakta som ett
forbundsorgan, har enligt sin instruktion fatt i uppdrag att sjélvstandigt prova
bestraffningsarenden enligt 14 kap. RF:s stadgar. Juridiska Ndmnden har darfor lagt
upp ett drende med anledning av anmaélan om allvarlig krankning (dnr 2-2021-21)

och ett annat drende f6r 6verprévning av golfdistriktstorbundets beslut i 6vriga delar
(dnr 1-2021-21). Eftersom anmaélningarna ror ett ssmmanhéangande héndelseférlopp

har Juridiska Namnden handlagt &rendena gemensamt.

Anmaélan angaende allvarlig krankning ska anses ha kommit in till Juridiska Ndmnden

nér den gavs in till golfdistriktstérbundet (se 14 kap. 9 § sjétte stycket RF:s stadgar).
Utredningen

Juridiska Namnden har hallit muntligt férhor och syn pa ArlGK den 4 mars 2021. Vid det
muntliga forhoret har GS och YL horts. P& YLs begiran har forhor hallits per telefon med
RS. Pa GSs begéran har férhor hallits med hans fru CS.

De horda personerna har i allt vésentligt beradttat i 0verensstdmmelse med vad som har

antecknats i golfdistriktsférbundets beslut.
Réttsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. RF:s stadgar kan en medlem i en idrottsférening som har gjort sig skyldig
till en forseelse i samband med idrottsverksamhet bestraffas. Enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s
stadgar kan bestraffning 4démas den som har brutit mot ett specialférbunds, ett special-

distriktsférbunds eller en annan tavlingsarrangors tavlingsregler.

Vid spel pa en golfbana géller Regler f6r golfspel antagna av The Royal and Ancient Golf
Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och Svenska
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Goltforbundet (SGF). Dessa regler &r sadana tévlingsregler som avsesil4 kap. 2 § 14 RF:s
stadgar. Avregel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januari 2019 framgar
bl.a. att en golfspelare ska vara hdnsynsfull mot andra och vérna om andras sdkerhet. Det
innebdr att en golfspelare, innan han eller hon slar ett slag, ska forsékra sig om att ingen
befinner sig inom ett omrade dér det finns risk for att traffas av bollen (den s.k.
riskzonen). Dessa regler, som ocksa utgor en del av det som brukar bendmns golfvett, har
sin grund i att den som traffas av en golfboll 16per risk fér att drabbas av en allvarlig

personskada som i vérsta fall kan leda till att personen omkommer.

Namnda regler for golfspel har i praxis tolkats pa sa satt att en golfspelare aldrig far sla ett
slag nar han eller hon &r medveten om att ndgon person annan befinner sigiriskzonen
utan att dessforinnan ha fatt ett tydligt klartecken (se bl.a. Juridiska Namndens beslut i
drendena med dnr 10/2016 JurN 10-14, 8-2019-14 och 7-2020-14). Denna tolkning har
ocksd kommit till uttryck i Svenska Golfférbundets skrift Séker Golf i Sverige som finns

tillgdnglig pa SGF:s hemsida (golf.se/sakergolf).

Av 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar framgér att den som i anslutning till idrottsverksamhet har
gjort sig skyldig till bla. allvarlig vald eller f6rsokt utéva vald mot en annan person kan
straffas. Som tidigare ndmnts kan enligt samma bestdmmelse den som allvarligt krankt

nagon ocksa bestraffas.

Pafdljderna for forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar &r tillrdttavisning, boter eller
avstingning. Ar en férseelse att anse som grov, ska avstidngningstiden bestdmmas till

lagst ett och hogst tva ar.

Nar det galler bevisbordan och beviskravet i &renden enligt 14 kap. RF:s stadgar hénvisas

till golfdistriktsforbundets beslut under rubriken Bevisregler pé s. 6.
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Skal for beslutet
Anmadlan angdende farligt spel och hotfullt beteende

Utredningen i Juridiska Namnden &r i allt vasentligt densamma som vid golfdistrikts-
forbundet. Vad som har framkommit i &rendet hér féranleder inte Juridiska Namnden
att gora nigra andra beddmningar an golfdistriktsférbundet i fragan om vad som &r

utrett i drendet.

Péa de av golfdistriktsférbundet anférda skélen ska anmélan om farligt spel p& hél nr 7
lamnas utan bifall. Juridiska Namnden instdmmer ocksa i golfdistriktsférbundets
beddémning att det inte heller ar stéllt utom rimligt tvivel att GS p& h&l nr 9 har hotat

YL pa det sétt som avses i 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar.

Vad géller anmélan om farligt spel pa hal nr 8 instdmmer Juridiska Ndmnden i golf-
distriktsférbundets bedémning med det tilldgget att synen pa det aktuella halet har
utvisat att en spelare inte kan anses ha ldmnat den s.k. riskzonen i anslutning till green
pa halnr 8 férrén han eller hon kommit fram till tee pd hal nr 9. Juridiska Namnden
instammer dven i golfdistriktsférbundets beddmning att denna forseelse varken kan

anses som grov eller ringa.

Nar det galler anmélan om farligt spel pa hal nr 9 instammer Juridiska Namnden i
golfdistriktsférbundets bedomning att det redan genom GSs egna uppgifter &r klarlagt
att han har tagit en medveten risk nér han med sin driver slog ut pé hélet, trots att YL —
enligt Juridiska Namndens mening - utan tvekan befann sig i den s.k. riskzonen. De
omsténdigheterna att GS, enligt egen uppgift, siktade till héger och att hans boll landande
relativt 1angt ifrdn YL foranleder inte ndgon annan bedémning eftersom det fanns en inte
obetydlig risk for att bollen vid en feltraff hade kunnat landa pa den del av hélet dar YL
befann sig. Aven om det inte &r bevisat att bollen de facto landade i nérheten av YL har

GS salunda medvetet utsatt YL for en sddan skaderisk att forseelsen maste bedomas som



& "

Svenska
Golfférbundet

grov. Juridiska Namnden vill i detta sammanhang framhalla att det aldrig kan utgéra en
férmildrande omsténdighet att utsatta nagon som uppfattas spela ldngsamt for risken att
traffas av en boll. GSs pastaenden om att YL spelade langsamt och att han agerade ojuste
genom att ga utien egen boll i stéllet f6r att spela i den inbokade bollen tillsammans med

GS och CS saknar sdledes relevans vid bedémningen av de anmaélda férseelserna.
Anmadlan angdende allvarlig krdnkning

Det &r utrett att GS efter incidenten pa hal nr 9 har anvénde uttrycket "javla kines"
gentemot YL. Vittnet RS, som har gett ett trovardigt intryck och vars uppgifter framstar
som tillforlitliga, har beréttat att GS forst uttryckte sig pa detta satt och att YL dérefter
sade &t GS att "det dér &r rasistiskt”. RS har dven berattat att han YL l4t skérrad, medan

GS var aggressiv pa rosten.

Juridiska Namnden ser mycket allvarligt pa det sétt som GS har uttryckt sig om YL och
som utan tvekan anspelar pa YLs etniska ursprung. Enligt Juridiska Namnden kan det
aldrig vara forsvarligt att uttrycka sig pa ett sddant sétt i anslutning till idrottsverk-

samhet eller f6r 6vrigt i ndgot annat sammanhang heller.

Till detta kommer att det vid det muntliga férhoret tydligt har framkommit att YL, som &r
adopterad fran Kina, ként sig mycket kréankt av GSs uttalande. Juridiska Ndmnden finner

dérfor att GS allvarligt har krankt YL pa det sétt som avsesi14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar.
Paféljd

GS ska &domas bestraffning for tva fall av farligt spel, varav ett 4r att bedéma som en grov
forseelse. Han ska vidare bestraffas for en allvarlig krdnkning med anspelning pé etniskt
ursprung. Med hansyn till att forseelserna har &gt rum samma dag och i ett samman-
héngande handelseférlopp bér han 4démas en gemensam pafdljd fér samtliga forseelser

(ifr 14 kap. 7 § tredje stycket RF:s stadgar).
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Annan péféljd 4n en lang avstdngning kan inte komma i fréga i detta fall. Vid en samlad
bedémning anser Juridiska Namnden att pafoljden ska bestdmmas till 15 manaders
avstangning. Golfdistriktsforbundets beslut ska dérfor &ndras pa sa sétt att

avstangningstiden ska l9pa till och med den 17 mars 2022.

BESLUT

Juridiska Namnden adémer GS - for ett fall av allvarlig krankning enligt 14 kap. 28§ 8 §
RF:s stadgar och for tva fall av forseelse mot 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar — avstidngning
fr&n och med den 18 december 2020 till och med den 17 mars 2022. Under avstangnings-
tiden far GS inte delta i tdvling eller uppvisning inom golfsporten, trdna i anlédggning
(spela pa golfbana) som tilthor ArlGK eller annan férening eller bolag som dr medlem i eller

anslutning till Svenska Golffdrbundet, eller utéva uppdrag inom golfsporten.
Paféljden avser bade de anmalningar som tidigare har prévats av Upplands Golfférbund
iett beslut den 18 december 2020 (dnr 1-2021-14) och den anmélan om allvarlig

krankning som har éverldmnats hit fran Upplands Golfférbund (dnr 2-2021-14).

Beslutet far éverklagas hos Riksidrottsndmnden, Idrottens Hus, Box 11016, 100 61
Stockholm senast den 31 mars 2021.

Svenska Golfforbundet

Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Martin Rhodin och Elena Perrone. Enhatligt.
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UPPLANDS GOLFFORBUNDS DISCIPLINKOMMITTE

BESLUT 2020-12-18 Dnr 2/2020

i drende enligt 14 kap Riksidrottsforbundets (RF) stadgar

ANMALARE e
ANMALD R ——————
SAKEN Fréga om farligt spel, m.m.

Anmailan och bestridande

@ - i 2nmiilan till Disciplinkommittén fran den 2 oktober 2020, se bilaga

1 - 1.1, anmélt QUMD for farligt spel pa hal nr 7, 8 och 9 ré (D

den 24 september 2020.

—har pé begéran av Disciplinkommittén fortydligat sin anmilan i enlighet
med bilaga 2.

W - :beropat bevisning genom att pakalla forhor med vittnet (P
L) @ - intc bevittnat de anmilda héndelserna, men har varit
uppkopplad per telefon vid -och —diskussion vid hal nr

9

- har i sin anmilan i huvudsak gjort gillande att gjort
sig skyldig till &sidosittande av sikerhet vid golfspel genom att sl4 bollar fran tee pa

hal nr 7, 8 och 9 pa nér QP =r befunnit sig i
riskzonen ute pd spelfiltet. (g JJhar vidare gjort gillande at<{ D

betett sig hotfullt samt krénkt (U genom att pa hal 9 konfrontera denne pa
det sétt som beskrivits i anmélan bilaga 1 — 1.1 samt i fortydligandet bilaga 2.

— har i svaromal daterat den 16 oktober 2020 till Disciplinkommittén,
se bilaga 3, fornekat farligt spel samt hotfullt och/eller krinkande beteende. D
-har dberopat bevisning genom att pékalla forhér med

som spelade i samma boll som (D vid det anmélda tilifillet.
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@Y : i sitt ytirande i huvadsak anfort att han inte vid négot tillfille pa
hél nr 7, 8 eller 9 utsatt— for farligt spel samt att det visserligen varit en

upprdrd diskussion mellan honom om (il p3 hal nr 9 och att han kallat QP
-fdr “jévla kines” men att detta foregatts av ett provocerande beteende frin

S sid: sonm att - kallat honom for rasist.

Utredning och handliggning

Upplands Golfférbunds disciplinkommitté har den 15 december 2020 hallit

sammantride och i samband dérmed syn p4 hal nr 7, 8
och 9. Muntliga forhér har hallits med anMn anmiélde
S Vidarc har vittnesforhor pa W bcc:iran hillits med
A o' » R -2 mcd . G-
I

ér gifta. De ndrvarande har vid synen getts tillfille att visa vart de
befann sin vid de i drendet aktuella hindelserna. Vittnet (il narvarande inte
vid synen.

Disciplinkommittén noterade att det for anmilan aktuella hal nr 7 &r ett par 5 om 455

meter frén gul tee. Frin gul tee déir— slog ut &r det 213 meter fram till
det vattenhinder pa vanster sida i vars nirhet (G Nl befann sig enligt (REND
QD G |- uppectt att han befann sig nirmare bunkern pé hoger sida

vilken &r beldgen 187 meter fran gul tee.

Disciplinkommittén noterade att det for anmiilan aktuella hal nr 8 #r ett par 3 om 170
meter frén gul tee. Disciplinkommittén noterade att det frén tee &r svart att se om nagon
person befinner sig pd hoger sida av bunkern di detta omride skyms av en
framfGrvarande ondulering (kulle).

Disciplinkommittén noterade att det for anmilan aktuella hal nr 9 #r ett par 5 om 430
meter frén gul tee. Fran tee dar (D s'og ut sin drive &r det 173 meter fram

till den forsta bunkern pé vénster sida i vars nirhet -befann sig nér-
G o: sitt slag.

Disciplinkommittén noterar att — har handikapp 9,2 och &r medlem pa

= @S o handikapp 143 och 4 medlem pé
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De i drendet hérda personerna har, utéver vad som angivits skriftligen, vid forhér i
huvudsak uppgett foljande:

Hal nr 7

@1 de slagit ut tva bollar pé hl nr 7. Nir han befann pa spelfiltet for att sl4 sina
andra slag horde han att ndgon slog ut med en triklubba. Han befann sig da nagonstans
i ndrheten av bunkern pa hoger sida av spelféltet.-hﬁrde att bollen slog ner 5-10
meter till héger om bunkrama. Bollen triffade inte. men var inte langt ifrén och
ingen skrek fore.

Hal nr 8

Nér- hade spelat klart hal nr 8 och var placerad kort om bunkern pa hoger sida av
greenen for att stoppa ner sin klubba i bagen landade en boll plétsligt pd greenen.
Bollen slog ner bara nigra meter frén den plats dar{ijibefann sig. Ingen ropade fore.
.gick dérefter vidare till tee pa hal nr 9.

Hal nr 9

@ siog ut tva bollar fran tee pé h8l nr 9. Han gick fram till en av sina bollar som hade
hamnat i ndrheten av bunkramna pa vénster sida av fairway. Han hérde plotsligt att
-slog ut sin drive frén tee. - hérde bollen ovanfor sig och hérde att den landade
négonstans framfr honom efter bunkrarna dir han befann sig. Han hittade senare

W bo!! bakom bunkrarna.

@ biev arg och skrek mot @D -: tcc. W skrek tillbaka och gick fian tee mot
@ ncd en golfklubba i handen. (i) tog upp sin telefon och ringde till klubbhuset

dzr QR i shopen svarade och lyssnade pé efterfoljande konversation. Qi
var mycket arg pa @ och sade saker som angetts i anmélan bilaga 1 — 1.1 samt i

fortydligandet bilaga 2 @ var chockad och upplevde konversationen som hotfull.

Halnr 7

-och -ﬁck vinta p3 @)som gick ensam i bollen framfor redan fran hal
nr 3. Det ldngsamma spelet fran @) sida, som spelade med flera bollar, pagick fram

till hal nr 7.

Trots att4i) hade forsprang fran hél nr 6 hade han inte hunnit lingre pa hél nr 7 4n
att han slagit ut flera bollar och befann sig p4 vénster sida av fairway i hgjd med bérjan
av vattenhindret (dammen) pa vig i riktning mot bunkern pé hoger sida av fairway.
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@ s!og ut med sin jimn 7:a och bollen landade pa hoger sida i ruffen. Q) slér
normalt sin jérnsjua ca 150 meter och valde en klubba han visste att han inte skulle

vara i ndrheten av. med.-boll landade 1angt ifrdn @Poch det fanns ingen
risk for att @ skulle kunna bli triiffad.

Halmr 8

@ spclade iterigen langsamt och med flera bollar pé hal nr 8. Néir.spelat fardigt
hal nr 8 och rort sig mot 9:an och inte léngre syntes till slog @ ut sin boll pé
greenen pd hal nr 8. Innan -slog ut sig han att @i tog sin vagn och forsvann.
-viintade inte med att sl till dess han sig att @ syntes p& viig mot 9:ans tee
eller befann sig uppe pa 9:ans tee.

Halnr 9

Neir QD och GNP kom till hil nr 9 sig de att@l sterigen spelat pa flera bollar.
@D s att@ befann sig i nirheten av bunkrarna pa viénster sida av fairway nir
@0z fram sin drive och siktade till hdger med riktning mot 8:ans tee. Slaget gick
ocksé till hoger och syftet med att sla ut var for att visa@ att han maste sldppa

igenom G och Q). @I v¢t inte vart bollen landade men den vart langt
ifrén att traffa@.

@ var mycket upprord och skrek &GP och QP samtidigt som @Pgick mot
@D @ stoppade ner drivern i bagen och gick for att mota @D, @ holl upp
telefonen och sa att han hade ringt kansliet samt att han skulle anmila oy €«
upplevde @ som mycket provocerande. Det blev en uppskruvad och hégljudd
ordvéxling mellan @) och @ @ sa bland annat “jivla kines” till @i och
@D kallade bland annat @ for rasist.

I (vite):

@ jobb:de i shopen den aktuella dagen. @ ringde till honom och sade
att det var nigon bakom @i som hade slagit 5ver @ med en boll ute pa banan. @
séger &ven att denna person (@) nu dven kommer emot@och eventuellt kommer
att s13 (D. G it darrig pa rosten nir han berittade detta.- horde i telefonen
att det blev en konfrontation mellan@ii} och (D QD horde bland annat att G
undrade vad @il haller p& med. @ svarade nagot i stil med "du har inget hér att
gora”. QI uppger att det var mest aggressivt tonlige fran @ sida men att
bada personerna &r uppe i varv och det rader hogt tonlige (U horde att QD sa
till .att “du fir g av eller gd bakom oss” samt kallar honom for “jivla kines”.
G i att-kallar @ st cller mdjligen “det dir &r rasistisk”. Bade
&k @ kom senare in och berittade vad som hade hant.
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GRS (iic):
@ h:r undertecknat det svaromal @ - imnat in i

drendet och vidgar denna beskrivning av héndelseforloppet.

@ | vidare [imnat fSljande uppgifter vid sammantridet.

@Bh2de bokat in sig i bollen tillsammans med @) och QRN men han dok inte
upp pé tee nér det var dags att g& ut. @i hade gtt ut ensam i bollen fore @) och

Ol @G .- @ ik vinta padllD vid varje hal fran hal nr 3 eftersom
P spelade langsamt och med flera bollar.

Hal v 7

Neéir @il slog ut pa hal nr 7 befann sin @i hdjd med vattenhindret (dammen) p4
vénster sida av fairway. @l slog ut till héger i ruffen. QI gjorde detta for att

@ skuile 3 sla ut. @ s:¢ inte med vilken klubba G slog ut, men sig

att det inte var en driver eller annan triklubba. QNI boll landade langt fran den plats
diir Q@i befann sig men hon vet inte lingdméssigt hur langt ifrén.

Hal nr 8

Nir @Phade spelat klart hdl nr 8 och de inte lingre sig @ sioz: @ sin boll.

@D uppger att hon trodde att @Beatt mot 9:ans tee. De sag inte QP pa vigen
till 9:ans tee eller uppe pé 9:ans tee.

Halnr 9

@ befann sin mellan bunkrarna och vinster pa fairway pa hl nr 9 nér @D slog ut

sin boll. @M slog med sin driver. QNP sag att @ boll gick till héger och
hon bedémde att det inte var nagon fara for att bollen skulle triffa Q. G s o
inte hela bollbanan och sag inte vart bollen landande. @R borjade skrika at dem efter
slaget, han skrek “vad gor ni”. @i gick emot U och @M med telefonen
framtagen. D tyckte att det kindes obehagligt att @Peventuellt skulle spela in
samtalet. QD gick mot @ utan nigon klubba i handen. GNP var vildigt
forbannad och @var ocksa arg. GDsa négot tilI{ om “kines” och@iPsa nagot
om rasist.

Pa fraga frén QI uppger QEEIII att hon upplevd &@som provocerande nér han
gick emot ‘D och (NS QD uppger vidare att hon togilla vid av det faktum

att @Phade valt att inte spela med dem i den boll han bokat in sig.

Pé fraga fran @ uppger QG att hon inte ropade fore pa nian i samband med
@ utslag. Anledningen till detta var att hon sag att bollen gick &t hoger.
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Skil for avgorandet

Bevisregler

En utgdngspunkt i bestraffningsdrenden av ifrigavarande slag att det inte ankommer
pé den som &r anmild att bevisa att han eller hon &r oskyldig. For att nigon ska kunna
bestraffas krévs i stillet att anmélaren kan styrka det som liggs den anmélde till last.
Beviskravet ér detsamma som i brottmal i allmén domstol. Det krivs sdlunda att det 4r
stallt utom rimligt tvivel att den anmilde har begétt den anmilda forseelsen. Det bor
dven ndmnas att det, nér ord stdr mot ord, inte ricker med att den anmilande partens
uppgifter & mer trovérdiga &n den anmilde motpartens for att nimnda beviskrav ska
vara uppfyllt. Eventuella brister i utredningen ska inte ga ut 6ver den anmdlde. I stillet
kan sddana brister medftra att anmélan limnas utan bifall. I tveksamma fall ska hellre
frias én fillas.

Spelregler

En grundldggande regel vid golfspel ér att golfspelaren innan denne slar ett slag eller
en gor en provsving bor forsikra sig om att ingen stér néra eller p4 en sidan plats att
vederbdrande kan tréffas av klubban, bollen etc. Den som bryter mot denna regel kan
&démas bestraffning enligt 14 kap. 2 § 14 p. RF:s stadgar. Fér bestraffning krévs att
den eller de anmélda spelarna har handlat uppsétligen eller varit oaktsam.

Spelare bor inte spela forrén framfSrvarande spelare dr utom rickhéll. Om en spelare
slér en boll i en riktning dér det #r risk att tréffa ndgon bor han omedelbart ropa en

varning.

Av 14 kap.2 § p. 8 iRF stadgar framgar att den som i anslutning till idrottsverksambhet
gjort sig skyldig till skadegorelse, utdvat vald eller forsskt utéva vald mot en annan
person eller som hotat eller allvarligt krinkt nigon kan bestraffas for detta.

Omstdndigheterna i drendet

Det som Disciplinkommittén har att préva i det hir drendet dr om
uppsitligen eller av oaktsamhet har asidosatt sikerheten vid golfspel pa hal nr 7, 8 och
9 pa den 24 september 2020. Dértill har Disciplinkommittén att prova

om (N har allvarligt krinkt och/eller hotat (i ansiutning till

den anmélda héndelsen p4 hal nr 9.
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Hal nr 7

Som ovan redogjorts for under rubriken “bevisregler” ankommer det p4 anmélaren att
utom allt rimligt tvivel bevisa att den anmilde har gjort sig skyldig till en handling
vilken kan klassificeras som &sidoséttande av sikerhet vid golfspel.

Det dr ostridigt att{iil) avstindsmissigt har befunnit sig ungefdr i hdjd med bdrjan pa

vattenhindret (dammen) pa hal nr 7 nir G slog ut sin boll frén gul tee.
Exakt vart @i befann sig &r inte klarlagt. Disciplinkommittén konstaterar att avstandet
frén tee till borjan pa vattenhindret (dammen) &r ca 210 meter och frén tee till borjan av
bunkern pa hoger sida av fairway 4r ca 190 meter.

W . ppgiftcr om att @ ska ha slagit ut med en drive p4 halet
och att bollen landat inte lingt frin (U D her bestritts av G REREED.

@ |- uppgctt att han valde en jim 7:a for att sla ut med en klubba som
inte skulle kunna komma fram till den plats dﬁr-befann sig. D
@I 2 uppgett att han normalt slar sin jémsjua ca 150 meter. (N EEEED

har uppgett att hans slag landade i ruffen till hger om fairway, langt fréan U

Vid sammantrédet kunde Disciplinkommittén konstatera att det frén den plats GElD®
@ k-t ut som platsen dir hans boll landat ligger ca 50 meter kort om bunkern

pé hoger sida av fairway. (G SN ppgifier har bekriftats av vittnet (P

@D och fir ligga till grund for Disciplinkommitiéns beddmning.

Disciplinkommittén konstaterar att det inte &r bevisat att— asidosatt
reglerna om sikerhet vid golfspel vid dennes utslag pa hal nr 7. Det 4r inte visat att

@Y |-+ slocit ctt slag som har, eller skulle kunna ha, hamnat i den sk.
“riskzonen” dir G befann sig. Anmélan om farligt spel pa hal nr 7 ska dérfor
lamnas utan bifall.

Halnr 8

Disciplinkommittén anser inte att det 4r stiillt utom allt rimligt tvivel 2t
har slagit sin boll frin tee nir —har befunnit sig vid sin bag synlig fran tee
pé det sitt -har anfort. I denna del str parternas uppgifter mot varandra
och detta 4r inte tillrdckligt for att pastiendet fran - ska kunna vinna bifall.

RG] up———
ghar slagit ut sin boll frdn tee trots att han inte forsikrat sig om att G
]

dmnat det omréde till hdger om bunkern vilket frin tee &r dolt bakom de
onduleringar (kullar) som &r anlagda p& hdger sida om halet.

Med anledning av hélets design maste det anses aligga varje person som slar ut frin tee
att innan slaget sker forsdkra sig om att en framfSrvarande person som precis limnat
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greenen, och dérmed befinner sig i riskzonen, faktiskt ocksa har limnat omradet bakom
onduleringarna p& héger sida som ocksa utgér en riskzon for slag frén tee. Sittet att
forsdkra sig om att ndgon inte befinner sig i riskzonen bakom onduleringarna ir att
avvakta med slaget tills dess att det kan konstateras att personen framfdr ar synlig pa
védgen mot 9:an tee eller dr uppe pd 9:ans tee. Detta torde framga for den som spelar

hélet for forsta gdngen, men sérskilt for den som har banan som sin hemmaklubb och
kénner till omradet.

@R o :ir mediem pi den aktuella banan, har uppgett att han slog nir

- inte ldngre synts till. Han har inte avvaktat med att sl4 till dess @D
-var synbar pa vig till 9:ans tee och déirmed inte heller forsikrat sig om att i
-befann sig utanfor riskzonen. Det har funnits en faktisk risk for att @D
@s .l kunna ha triffats av G D slag. Disciplinkommittén anser
att (D). ccnom att underlata att forsikra sig om att- inte

befann sig i riskzonen, har tagit en medveten risk och dirigenom &sidosatt gillande
regler for golfspel.

Hdalnr 9

Disciplinkommittén konstaterar att det av savil om Q>

uppgifter star klart att (D har slagit ut med sin drive pa hal nr 9 nir@P
@ 121 befunnit sig i riskzonen.—har befunnit sig i spelfiltet ca 170-

180 meter fran gul tee nér (N EENID har slagit sitt utslag. (QEE I har varit
klart synlig for (D fr3n tee och har i sitt svaromal sjilv
uppgett att slaget var till syfte att visa at skulle sldppa igenom @i och

Disciplinkommittén anser att —uppgifter om att boll
f16g ovanfor hans huvud och landade nigon meter ifrdn honom inte &r styrkta mot (D

@ (s ckande.

—har uppgett att han siktat till hdger om fairway, mot 8:ans tee, och att

bollen ocksd har gatt i den riktningen. — uppgifter om detta &r inte
motbevisade och ska ligga till grund for Disciplinngmndens bedémning.

Likvil anser Disciplinkommittén att -har gjort medvetet risktagande
nér han, trots att—befann sig synligt och inom réckhall p4 spelfiltet, slog
ut med sin drive. Att — som hade 14 i handikapp, inf6r slaget har siktat
till hoger pd spelfiltet utesluter inte att han skulle kunna ha tréffat —
Disciplinkommittén anser att en feltréff eller en hook hade kunnat medfora att bollen
landat i ndrheten eller i virsta fall p& G - ccnom att inte
avvakta med sitt slag till dess befunnit sig utom rickhall &sidosatt
gillande regler for golfspel. Att — eventuellt har spelat ldngsamt med flera
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bollar under halen dessférinnan kan vara klandervirt i sig, men rittfirdigar inte ett
medvetet risktagande som ovan.

Allvarlig krdnkning

— har gjort géllande att (D har fillt uttalande mot honom vid
deras konfrontation pd hdl nr 9 som varit hotfulla och krinkande. De pastadda

uttalandena framgar av anmilan bilaga 1 -1.1 samt fortydligandet i bilaga 2.

Disciplinkommittén anser inte att det &r styrkt att (| D vt D

for verbalt eller fysiskt hot. Mot (P formekande i kombination med

SR ;) sificr i det inte heller styrkt att QP her gitt med
sin kiubba mot (P
har kallat-fdr “javla kines”.

Déremot &r det utrett att
Disciplinkommittén &r av den bestimda uppfattningen att sidana uttalande inte hor
hemma p en golfbana, eller pa nigon annan plats. Disciplinkommittén anser ocks4 att
uttalandet kan uppfattas som kridnkande men anser inte att uttalandet — vid en
sammantagen beddmning — #r att klassificera som en allvarlig krinkning. Vid denna
beddmning kan inte heller bortses fran att bida parter har varit upprérda, att det varit ett

hogt tonldge frin bada sidor och att sév NP som C
uppgett aﬁ- upptrétt provocerande.

Disciplinndmnden limnar siledes anmélan avseende allvarlig krinkning samt hotfullt
upptrddande utan bifall.

Pafsld

De paftljder som kan utdomas for forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar r tillrittavisning, boter
och avstdngning. Vid valet av pféljd ska man géra en samlad bedsmning av omstindigheterna
i det enskilda fallet. Ar forseelsen med hénsyn till omsténdigheterna att anse som ringa far
endast tillrdttavisning utdémas. Nér spelare handlat med avsikt eller annars visat grov
oaktsamhet och dér handlingen medfort pataglig risk for att allvarlig skada hade kunnat uppsts
beddms handlingen som regel som grov och da blir pafljden avstingning minst ett 4r.

— ska enligt Disciplinndmndens bedémning fillas till ansvar for tvé fall av farligt

spel pd hal nr 8 och hal nr 9. Inte vid ndgot av de bida tillfillena &r det utrett att bollen triffat

eller varit mycket néra att traffa Q9. Vid bada tilifillena har dock GENEENEED
befunnit sig i riskzonen och pa hal nr 9 har slaget dessutom skett med en driver nir @D
@ vorit helt synlig pa spelfiltet. Disciplinndmnden tar 4ven i beaktande att QD
_inte tidigare savitt kint gjort sig skyldig till ndgon 6vertrédelse av golfens regler.

Disciplinkommittén anser vid en samlad bedémning att forseelserna ir att bedéma som
normalgraden och beslutar att pafsljden ska vara avstéingning i sju (7) manader
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BESLUT

Upplands Golffgrbunds disciplinkommitté domer< D — for tv4 fall av forseelse
mot 14 kap. 2 § p. 14 RFs stadgar — avstéingning under tiden den 18 december 2020 — 17 juli
2021. Under avstingningsperioden fér— inte delta i tdvling eller uppvisning
inom golfsporten eller tréna pd anldggning (spela p4 golfbana) tillhérande
eller annan f6rening eller bolag som dr medlem i eller ansluten till Svenska Golfforbundet.
Det dr dock tillatet att trédna pa drivingrange.

Detta beslut far av part 6verklagas till Svenska Golffsrbundet, Juridiska némnden, Box
11016, 100 61 Stockholm senast den 8 januari 2021,

Beslutet delges enligt 14 kap 17 § RF:s stadgar parterna, den anmildes GK och SGF.

Uppsala den 18 december 2020

For Upplands Golfférbunds disciplinkommitté

Daniel Svensson
Disciplinkommittéansvarig

I detta beslut har deltagit: Daniel Svensson, Stefan St&hl, Martin Gavelin och Hasse
Andersson. Enhilligt.

10
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Svenska
Golfférbundet

Juridiska Namnden

BESLUT

meddelat av Juridiska Némnden den 19 november 2020 i 6verklagat drende enligt

14 kap. Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 5-2020-14)

KLAGANDE CA, Tournament Director, medlem i SmGK

MOTPART PE, medlem i LaGK

SAKEN Fraga om olampligt upptréddande i samband med golftavling
OVERKLAGAT Ostergotlands Golfférbunds beslut den 17 september 2020
BESLUT 1drendenummer 2/2020, se bilaga

Bakgrund

Den 15 juli 2020 inleddes tvadagarstavlingen Stockholm Amateur pa SGK. PE var dar i
egenskap av tranare och coach for ett antal spelare fran LaGK. For att sékerstélla att
den nu aktuella tavlingen skulle kunna genomforas pa ett sakert sitt och i enlighet
med de tillf&lliga kompletterade tavlingsvillkoren som utfardats av Svenska
Golfférbundet med anledning av Covid-19 hade tavlingsledningen beslutat att
tavlingen skulle genomféras helt utan publik. Frén det generella publikférbudet hade
tavlingsledningen undantagit tva representanter fran Svenska Golfférbundet och

dérmed givit dem dispens att tilltrdda banan i samband med tavlingen. PE, som hade
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Svenska
Golfférbundet

for avsikt att f6lja sina spelare fran banan, konfronterade Tournament Director, CA,
och en av tavlingsdomarna och ifrigasatte de villkor som gallde fér tévlingen. PE
angav att tdvlingsledningen inte kunde stoppa honom fran att bereda sig tilltrade till
banan. Efter avslutad ordvéxling lamnade PE tavlingsplatsen och beredde sig aldrig

tilltrade till banan.
CA anmalde PE hos Ostergétlands Golfférbund (golfdistriktsforbundet) for
olampligt upptradande. I det 6verklagade beslutet fann golfdistriktsférbundet att PE

gjort sig skyldig till olampligt upptrddande. Golfdistriktsférbundet &domde PE en

tillrattavisning.

Yrkanden m.m.

CA har overklagat golfdistriktsfdrbundets beslut och yrkat att paféljden i férsta

hand ska bestdmmas till avstadngning.

PE har motsatt sig att golfdistriktsférbundets beslut &ndras. Han har klargjort att

han &ngrar sitt upptrddande i samband med den aktuella tavlingen.

Juridiska Namnden har avgjort drendet p4 handlingarna efter att parterna beretts
tillfalle att slutfora sin talan.

Skal for beslutet

Rattsliga utgdngspunkter

Enligt 14 kap. 2 § 7 RF:s stadgar kan den som under eller i samband med

idrottstavling betett sig otillborligt mot funktionér eller visat ohérsamhet mot

funktiondrs anvisningar eller féreskrifter bestraffas. Bestdmmelsen géller d&ven
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Svenska
Golfférbundet

tranare och lagledare som upptrader otillborligt (se Hiibinette & Malmsten,

Idrottens bestraffningsregler, sjétte upplagan, s. 40).
Juridiska Namndens bedémning

Utredningen i Juridiska Namnden &r i allt vasentligt densamma som vid
golfdistriktstérbundet. Darutéver har PE anfort bla. att hans avsikt aldrig har varit
att bryta mot nagra regler samt att han djupt beklagar att den aktuella handelsen

har paverkat CA och dvriga inblandade mycket negativt.

Av utredningen framgar att PE gentemot tévlingsledningen f6r Stockholm Amateur
i kraftfulla, upprepade och otrevliga ordalag ifragasatt de regler som géllde f6r
tavlingen och det férhéllandet att han inte tilldts betrdda banan. Juridiska Namnden
instammer i golfdistriktsforbundets beddmning att PEs upptradande — 4ven med
beaktande av den grundlagsskyddade yttrandefriheten - har varit otillborligt pa ett
sédant satt att det utgor en bestraffningsbar forseelse enligt 14 kap. 2 § 7 RF:s

stadgar.

Pafoljd for forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar é&r tillrattavisning, boter eller
avstangning. Vid valet av pafdljd ska en samlad beddmning av omsténdigheterna i

det enskilda fallet goras.

Det foreligger en i det ndrmaste obegrénsad skyldighet att f6lja domare och
funktionarers anvisningar. Skyldighet att f6lja sddana anvisningar méste anses i
sarskilt hog grad gélla ledare och trénare, inte minst sddana som &r aktiva inom
ungdomsidrott. En rutinerad trénare som PE borde vara vél medveten om det och
inte ifrAgasatt det besked som tdvlingsledningen ldmnade. Det &r sérskilt viktigt att
en ungdomstranare féregér med gott exempel (jfr Hiibinette & Malmsten, a.a. s. 69).
Vidare ska beaktas att syftet med de begrénsande villkoren som ifrégasattes var att
kunna bedriva tavlingsverksamhet under en pagéende pandemi och minimera

riskerna for smittspridning.
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Svenska
Golfforbundet

Mot denna bakgrund kan den forseelse som PE har gjort sig skyldig till inte
bedémas som ringa. En tillrattavisning kan inte anses vara en tillrackligt
ingripande paféljd. Vid straffméatningen ska dock beaktas de konsekvenser
bestraffningen far for den domde som arbetstagare. [ stallet f6r avstdngning kan
for tranare darfor boter komma i fraga (se Hilbinette & Malmsten, a.a. s. 67). Detta
far anses vara en tillracklig pafoljd dven i PEs fall. Béternas storlek ska bestdmmas

till 1 000 kronor.

BESLUT

Med 4ndring av Ostergétlands Golfférbunds beslut bestimmer Juridiska Ndmnden
paféljden till béter om 1 000 kronor. PE ska betala béterna till Svenska

Golfférbundet senast inom fyra veckor frdn dagen for detta beslut.

Beslutet far overklagas hos Riksidrottsndmnden, Box 11016, 100 61 Stockholm

senast den 10 december 2020. Provningstillstdnd kravs.

Svenska Golfférbundet

Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, skiljaktig, Peter Danowsky,
Martin Rhodin, Elena Perrone och Annika Rudestad.

Skiljaktig mening, se nésta sida.
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Svenska
Golfforbundet

Ordféranden Thomas Hedstrand &r skiljaktig pé s& satt att han vill faststélla

Ostergdtlands Golfférbunds beslut. Han anfér foljande.

Nar det géller valet av paféljd bor i detta fall beaktas att det har rért sig om

en relativt kortvarig ordvéxling mellan PE och tévlingsledningen.

Vidare bor i viss mé&n beaktas att PE har visat &nger 6ver sitt beteende

och att han har arbetat som golftranare under relativt lang tid utan att — savitt
framkommit - tidigare ha upptratt otillborligt eller gjort sig skyldig till nagon
bestraffningsbar forseelse. Det gar inte heller att bortse fran att han efter den
1arendet aktuella ordvaxlingen réttade sig efter tavlingsledningens besked

om att han inte fick betrdda banan.

Mot denna bakgrund anser jag att omstédndigheterna sammantaget dr sddana

att en tillrattavisning ar en tillréckligt ingripande pafoljd.



Ostergotlands Golfforbund

Ankom
BESLUT SGF | /
Dat:..g/ 5‘{{7 ZOZ@
Golfdistriktsforbund: Ostergotlands Golffsrbund
Beslutande: OGF Disciplinkommitté
l.edamdter: Simon Ahlberg

Bj6rn Gustafsson
Bjorn Pettersson
Kerstin Allert

Beslut: Beslut fattat 2020-09-15 och meddelat
2020-09-17

Beslutsort: Linkdping

Arendenummer: 22020

Saken Olampligt upptridande

Parter

Anmild:

Anmélare:



@ Ostergotlands Golfforbund

Anmild hindelse

| en skriftlig anmélan inkommen 2020-08-19 frén— fran Stockholms
golfforbund anmé|s GENEMN(Gr olimpligt upptridande mot tjansteutovande
tivlingspersonal 2020-07-15.

DN :r medlem | (NN s~ GMNNNN® 2nmilan handliggas av Ostergotlands
golfférbund.

Fér anmiilan och vittnesmal, se bilaga
Handldggning av kommittén
Den anmilde har erbjudits mojlighet att skriftligen yttra sig i drendet.

Ostergdtiands Golfférbunds Disciplinkommitté har tagit del av den svarsskrivelse som
limnats av den anmilde (se bilaga). Anmilaren har getts mojlighet att komplettera sin
anmélan, se bilaga.

Beslut har fattats under sammantréde 2020-09-15 i parternas frinvaro.

Utredningen

Enligt anmiilaren ska@® under tvadagarstiivlingen Stockholm Amateur 2020 2020-07-15
ha forsokt bereda sig tilltrdde till golfbanan i strid mot géllande speciclla bestammelser som
utférdats av SGF med anledning av rddande CORONA -pandemi och smittolige. Dessa regler
omfattar bland annat publik- och caddiefSrbud. Dispens for titltriide hade endast getts till
landslagstriinare och representant frdn SGF i likhet med andra tdviingar under CORONA-
pandemin. Dispensen ska ha ansokts om i forvdg. Tévlingsledningen ska innan tivlingen ha
samverkat med SGF for att se till att tdvlingen ska kunna genomfSras med rddande riktlinjer.

@ ska pi ett ohdvligt sitt ha ifrigasatt dessa regler och hivdat att han i egenskap av
trénare ska ha tilltridde till banan for att coacha sitt lag. @EI ska ha hogljutt ha uttryckt sin
missaktning mot tavlingsledningen och dérefier ldimnat tavlingen.

Anmilan har dven styrkts genom utlatanden frin domare p4 tdvlingen samt ett vittne.

@ :: i sin svarsskrivelse medgivit att han har hamnat i polemik med tévlingsledningen
ndr han har ifrdgasatt géllande regler U menar att han i egenskap av framgangsrik coach
med landslagsmeriter borde ges tilltréde till banan i form av en dispens given direkt fran den
aktuella tavlingsledningen, nigot som han hade getts vid tidigare tavlingstillfillen.

Skil for beslutet

Allménna urgangspunkter

Tévlingssisongen 2020 har varit kraftigt pdverkad av CORONA och COVID-19.
Riksidrottsforbundet har i syfte att folja Folkhdlsomyndighetens rekommendationer utfirdat



Ostergotlands Golftorbund

riktlinjer for genomfGrande av tévlingar och annan sportslig verksamhet. SGF har i sin tur
utférdat anpassade riktlinjer for golfsporten baserade pd Riksidrottsforbundets egna riktlinjer.
Da Folkhdlsomyndigheten har modifierat sina riktlinjer har detta slagit igenom till respektive
specialidrottsforbund. En av folkhdlsomyndighetens rekommendationer vid tiden for
tdvlingen var att tilldta maximalt 50 personer pé ett evenemang, vilket paverkar
genomforandet av golftdvlingar. Till de dd anpassade riktlinjer som SGF inforde 1 7 2020 for
att minimera smittspridningen hor (for att minimera antalet stérre folksamliingar) forbud mot
caddies, forbud mot publik. endast start frén cn tee, instédllda prisutdelningar, ingen shotgun-
start etc. Dispens mot publikforbudet gavs (undantagsvis) efter ansgkan i forvig endast till

landslagscoacherna.

En tdvlingsledning ansvarar for att en golftavling kan genomfbras pé ett sportsligt och
regelméssigt Korrekt sétt sa att alla deltagare ges samma forutsittningar for att genomfora
tavlingen. [ tdvlingsledningens uppgift ingdr att se till att banan &r uppmarkerad, lottning
genomford och att golfreglerna efterlevs och att eventuella sérskilda tavlingsregler foljs.
Dessa sarskilda tavlingsregler kan exempelvis komma frdn SGF eller Nordic Golf League i
form av ett "hard card”. | tilldgg till detta ska lokala regler tas fram. Tavlingsledningen tar
ocksé fram tdvlingsregler. | detta ingdr dven att se till att inkorporera géllande bestimmelser
och riktlinjer frdn SGF och se till att dessa kommuniceras och efterlevs.

Att vara coach eller trinare for ett juniorlag innebiir ett stort ansvar. En coach eller tréinare ska
vara ctt forcddme pd och utanfor banan. Att vara coach eller trénare for ctt lag inncbir dven
att man hela tiden representerar och agerar for sin klubb. En coachs, ledares eller trinares
agerande kopplas alltid till vederbdrandes hemmaklubb.

Saken

Det &r bekrdftat genom bada parternas skriftliga redogdrelser att den anmilde siékte bereda sig
tilltréde till banan under den aktuella tavlingen i strid mot radande tillfilliga CORONA-
anpassade tdvlingsbestdmmelser frdn SGF. | bida parternas redogérelser framgér dven att
detta gjordes pd ett ihdrdigt och patringande sitt.

En representant for tdvlingsledningen, antingen vederbérande dr TD eller domare, agerar
alltid enligt géllande regelverk och riktlinjer. I domarens fall omfattar detta de gillande
utgdvorna av golfens regelverk. For en TD omfattar det aktuella riktlinjer for tavlingen, vilket
inkluderar s&vil anpassade bestimmelser for klubben som gillande generella bestimmelser
frén forbundet, tillfalliga eller ej. Det ir sdledes inte upp till vare sig domare eller
tivlingsledning att p4 uppmaning modifiera géllande regler eller riktlinjer. Delta forutsétts en
erfaren coach eller lagledare veta. Att inte respektera gillande regelverk och att da forsdka
paverka representanter for tivlingsledningen pé det sdtt som beskrivs i anmélan r ytterst
oldmpligt och bor rendera en tillrittavisning. Detta innebdr, enligt RF:s stadgar. en anmaning
till den felande att i framtiden ritta sig efter géllande bestimmelser.
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Det &r dven forvdnande at@IB som den erfarne och meriterade coach och lagledare han
hdvdar sig vara inte samtidigt verkar medveten om att hans oldmpliga upptridande dven slar
tillbaka mot hans spelare och i slutdéndan hans klubb.

Beslut

For det oldmpliga upptridandet som P uppvisat mot tavlingsledningen vid Stockholm
Amateur 2020 ddoms@l en tillrittavisning, en anmaning till den felande att i framtiden
ritta sig efter géllande bestammelser.

Stod for beslutet & Riksidrottsforbundets stadgar 14 kapitlet 2§ 7 punkten.

I beslutet har Simon Ahlberg. Bjorn Gustafsson, Bjérn Pettersson och Kerstin Allert deltagit.

Beslutet var enhilligl.

Talan mot beslutet

Detta beslut far av part 6verklagas till Juridiska Namnden. Svenska Golfforbundet, Box
11016, 100 61 Stockholm, senast tre veckor fran den dag da beslutet meddelats parterna.

Beslutet delges forutom parterna dven enligt 14 kapitlet 17§ i RF:s stadgar, Svenska
Golftsrbundet, Ostergdtlands Golftsrbund, samt Landeryds golfklubb.

Utskrivet och godkdnt av ledamoterna

Linkdping 2020-09-15

Simon Ahlberg
Ordftrande
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PROTOKOLL

meddelat av Juridiska Ndmnden den 21 juli 2021 i drende enligt 14 kap.
Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 8-2021-14)

ANMALARE CG, medlem i OstGK
ANMALD HL, medlem i FIGK
SAKEN Olampligt upptrddande i samband med golftavling; nu

fraga avskrivning av drendet

Handlingarna i drendet gas igenom, varvid f6ljande antecknas.

CG har i egenskap av ansvarig for regler, handicap och tavlingar hos Svenska
Golfférbundet anmaélt HL f6r dennes agerande mot férbundsdomare, Tournament
Director och tavlingsledare i samband med att hans dotter spelade Teen Tour Future
pa Ljunghusens GK den 19-20 juni 2021. CG har efter féreldggande fran Juridiska
Néamnden om att bl.a. ange vilken bestdmmelse i 14 kap. RF:s stadgar som anmélan

grundas pa aterkallat densamma.

Juridiska Namnden meddelar f6ljande
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BESLUT

Eftersom CG har aterkallat anmélan ska drendet avskrivas. Juridiska Namnden skriver

darfor av drendet fran fortsatt handldggning.

Utan att ta stéllning till den i drendet anmalda héndelsen vill Juridiska Namnden
framhalla att det inom idrottsrorelsen &r en grundldggande princip att aktiva och
publik alltid ska upptrada respektfullt mot varandra och funktionérer i samband med
idrottsevenemang. Denna princip gor sig sarskilt gallande inom barn- och

ungdomsidrotten dér det avilar fordldrar och andra vuxna att agera som forebilder.

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Idrottens Hus, Box 11016,

100 61 Stockholm senast den 11 augusti 2021.

Svenska Golfférbundet

Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

Ordférande Juridiska Namnden
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BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 4 oktober 20211 drenden enligt 14 kap.
Riksidrottstorbundets (RF) stadgar (dnr 12-2021-14 och 13-2021-14)

ANMALARE XX, ansluten till MM (MMAB)
MOTPARTER 1.YY, ansluten till NN (NNAB)
2.77, ansluten till NN (NNAB)

SAKEN Anmélningar om pastadda allvarliga krankningar

inom idrottsverksamhet; nu fraga om avvisning

Yrkanden m.m.

XX har den 5 september 2021 anmélt YY och ZZ for ett antal pastadda allvarliga
krankningar i anslutning till idrottsverksamhet under perioden mars 2020 -

oktober 2021.

Juridiska Namnden har forelagt XX att bl.a. klart ange vilken eller vilka konkreta
forseelser som respektive anmaélan avser. Hon har erinrats om att anmaélningarna
kan komma att avvisas, om hon inte preciserar dessa tillrackligt eller om
anmélningarna inte avser nagot som kan anses utgéra en allvarlig krankning

ianslutning till idrottsverksamhet enligt 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar. Juridiska
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Néamnden har samtidigt erinrat om att andra anmaélningar enligt 14 kap. 2 §
RF:s stadgar ska goras hos det golfdistriktsférbund som den anmélde genom

sin golfklubb dr medlem i inom tva ménader fran det att férseelsen begicks

eller blev kand.

XX har kommit in med kompletteringar till sina anmélningar dir hon har
konkretiserat det som hon anser utgor allvarliga krankningar av henne i

anslutning till idrottsverksambhet.

YY och ZZ &r anslutna till NN (NNAB) som &r ett aktiebolag och inte en ideell
forening. NNAB har ett s.k. anslutningsavtal med Svenska Golfférbundet dar
det bl.a. framgér att Juridiska Namnden och dven Stockholms Golfférbund ar
behoriga att préva anmaélningar om forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar.

Enligt namnda avtal kan Juridiska Namndens beslut inte 6verklagas.

Rattsliga utgangspunkter

Juridiska Namnden ar behorig att som forsta instans préva anmélningar om
"allvarliga krankningar i anslutning till idrottsverksamhet” (se 14 kap. 2 § 8
och 14 kap. 8 § RF:s stadgar). Juridiska Namnden provar &ven som forsta
instans anmalningar om forseelser vid s k. forbundstéavlingar. Andra anmal-
ningar om forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar ska goras hos det golfdistrikts-
forbund som den anmaélde genom sin golfklubb &r medlem i (se 14 kap. 8 §

RF:s stadgar).

Bestdmmelsen om bestraffning for allvarliga krénkningar i anslutning till
idrottsverksambhet tillkom efter beslut av RF-stdmman ar 2019. Av Riksidrotts-
styrelsens forslag till RF-stdmman framgar att med allvarlig krankning avses

framst sddana forseelser som motsvarar grovre valds-, frihets-, frids- och
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sexualbrott enligt 3, 4 och 6 kap. brottsbalken och att det t.ex. kan avse grov
misshandel och valdtakt. Exemplifieringen ar inte uttémmande, men for att

en forseelse ska falla in under den aktuella bestdmmelsen bor den vara av
liknande slag. Juridiska Namnden har efter en bedémning i det enskilda fallet
ansett att en person som pa en golfbana uttryckt sig med anspelning pé en
annan persons etniska ursprung har gjort sig skyldig till en allvarlig krankning
ianslutning till idrottsverksambhet (se Juridiska Namndens beslut den 10 mars

20211 arendena med dnr 1-2021-14 och 2-2021-14).

Det ankommer pa den som begér en prévning i Juridiska Ndmnden att visa
att ndmnden ar behorig att prova det som anmaélan avser. Om anmalaren inte
kan visa att Juridiska Namnden &ar behorig att prova drendet ska anmaélan

avvisas.

Juridiska Namnden varken kan eller far uttala sig om andra tvister &n sddana
som ndmnden har att prova enligt RF:s stadgar. Det ingar séledes inte i Juridiska
Namndens uppgifter att utova tillsyn 6éver hur en golftklubbs féretradare har
agerat i den lopande verksamheten, att prova meningsskiljaktigheter mellan

en medlem i en golfklubb och goltklubbens féretradare eller att préva sddana
incidenter mellan tva medlemmar i en goltklubb som inte har skett i anslutning

till idrottsverksambhet.

Skal for besluten

Det som XX har pastatt att YY och ZZ har gjort sig skyldiga till ar, i vart fall i
vissa delar, anklagelser av relativt allvarligt slag. Aven om XX skulle styrka allt
det som hon pastatt att de har gjort sig skyldiga till rér det sig dock inte om
sadana allvarliga krdnkningar i anslutning till idrottsverksamhet som avses i

14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar.
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Mot denna bakgrund ska XXs anmélningar avvisas.

XX har informerat Juridiska Ndmnden om att hon har gjort anmaélningar till
Stockholms Golfférbund som avser samma handelser som anmélningarna

1 dessa arenden. Det finns darfor inte anledning att 6verldmna anmaélningarna
dit for provning. Det som hon i évrigt har anfort i &rendet féranleder inte heller

nagon atgérd fran Juridiska Namndens sida.

BESLUT

1. Juridiska Namnden avvisar XXs anmaélan mot YY.
2.Juridiska Namnden avvisar XXs anmaélan mot ZZ.

3.Vad XX i 6vrigt har anfort i &rendet féranleder inte ndgon atgérd fran

Juridiska Namndens sida.
Besluten far inte 6verklagas.
Svenska Golfférbundet

Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Peter Danowsky, Martin Rhodin,

Elena Perrone och Annika Rudestad. Enhalligt.
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BESLUT

meddelat av Juridiska Ndmnden den 16 december 2021 i &rende enligt 14 kap.
Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 20-2021-14) och 6verklagade drenden
enligt 14 kap. RF:s stadgar (dnr 21-2021-14)
ANMALARE XX, ansluten till MM (MMAB)
MOTPARTER 1.YY, ansluten till NN

2.77, ansluten till NN

3.NN (NNAB)

SAKEN Anmélningar om pastadda allvarliga krankningar

inom idrottsverksamhet m.m.

OVERKLAGADE Stockholms Golfférbunds beslut den 3 december 2021
BESLUT iarendena med nr 5, 6 och 7/2021, bilagor 1-3
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Bakgrund

I ett beslut den 4 oktober 2021 avvisade Juridiska Namnden anmélningar av
XX mot YY och ZZ avseende pastadda allvarliga krankningar i anslutning till
idrottsverksamhet under tiden mars 2020 - oktober 2021 (Juridiska Namndens
drenden med dnr 12 och 13-2021-14).

Som skal for beslutet angav Juridiska Namnden féljande.

Det som XX har pastatt att YY och ZZ har gjort sig skyldiga till &r, i vart fall

i vissa delar, anklagelser av relativt allvarligt slag. Aven om XX skulle styrka
allt det som hon péastéatt att de har gjort sig skyldiga till ror det sig dock inte
om sédana allvarliga krankningar i anslutning till idrottsverksamhet som

avsesild kap. 2 § 8 RF:s stadgar.

Mot denna bakgrund ska XXs anmélningar avvisas.

I det aktuella beslutet konstaterade Juridiska Ndmnden att XX hade informerat
namnden om att hon hade gjort anmélningar till Stockholms Golfférbund som
avsdg samma héndelser som anmélningarna i de aktuella &rendena och att det

darfor inte fanns anledning att 6verldmna anmélningarna dit f6r provning.

[ tre beslut den 3 december 2021 avslog Stockholms Golfférbund genom sin
Juridiska kommitté (golfdistriktstérbundet) anmélningar av XX mot YY, ZZ och
NN (NNAB) med hanvisning till s.k. anmalningspreskription enligt 14 kap.

10 § RF:s stadgar (se bilagorna 1-3).

I ndmnda avgoranden beslutade golfdistriktsférbundet &ven att till Juridiska
Némnden éversdnda anmélningarna i de delar som de avsag pastdenden om
allvarliga krankningar enligt 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar. Golfdistriktsférbundet
beslutade slutligen om kommunicering av XXs anmaélningar i de delar som

dessa avsag en pastddd hidndelse den 16 september 2021.
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Juridiska Namnden har lagt upp ett &rende med anledning av de 6versdnda

anmélningarna angdende pastadda allvarliga krankningar.
Yrkanden m.m.

XX har i de anmalningar som golfdistriktsférbundet 6versant till Juridiska
Namnden anmélt YY, ZZ och NNAB {or ett antal pastadda allvarliga
krankningar i anslutning till idrottsverksamhet under aren 2018 - 2021

(dnr 20-2021-14).

XX har dven 6verklagat golfdistriktsforbundets tre beslut att lAmna hennes
anmaélningar mot YY, ZZ och NNAB utan bifall med hanvisning till
anmaélningspreskription (dnr 2021-21-14). Hon har till stod f6r 6verklagandena
anfort bl.a. att hon i september 2020 var i kontakt med Svenska Golfférbundet

i saken och hénvisat till e-postmeddelanden angdende "juridisk guidning” som
hon har skickat till personal hos Svenska Golfférbundet i september 2020 och
juli 2021.

YY och ZZ &r anslutna till NN (NNAB) som &r ett aktiebolag och inte en ideell
forening. NNAB har ett s.k. anslutningsavtal med Svenska Golfférbundet dar
det bl.a. framgar att Juridiska Namnden och dven Stockholms Golfférbund ar
behoriga att préva anmaélningar om forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar.

Enligt ndmnda avtal kan Juridiska Namndens beslut inte 6verklagas.
Rittsliga utgangspunkter
Nar det galler bestdmmelsen om anmaélningspreskription i 14 kap. 10 § RF:s

stadgar hénvisas till golfdistriktsférbundets redogorelser i de 6verklagade

besluten (se bilagorna 1-3).
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Juridiska Namnden ar behorig att som forsta instans préva anmélningar om
"allvarliga krankningar i anslutning till idrottsverksamhet” (se 14 kap. 2 § 8 och
14 kap. 8 § RF:s stadgar). Juridiska Namnden prévar &ven som forsta instans
anmaélningar om forseelser vid s.k. forbundstavlingar. Andra anmélningar om
forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar ska goras hos det golfdistriktsférbund

som den anmélde genom sin golfklubb &r medlem i (se 14 kap. 8 § RF:s stadgar).

Bestdmmelsen om bestraffning for allvarliga krdnkningar i anslutning till
idrottsverksamhet tillkom efter beslut av RF-stdmman ar 2019. Av Riksidrotts-
styrelsens forslag till RF-stdmman framgar att med allvarlig krankning avses
framst sddana forseelser som motsvarar grovre valds-, frihets-, frids- och
sexualbrott enligt 3, 4 och 6 kap. brottsbalken och att det t.ex. kan avse grov
misshandel och valdtakt. Exemplifieringen ar inte uttémmande, men for att

en forseelse ska falla in under den aktuella bestdmmelsen bor den vara av
liknande slag (se Hiibinette och Malmsten, Idrottens bestraffnings- och
tavlingsregler — med kommentarer, sjunde upplagan, s. 43 £.). Juridiska
Néamnden har efter en bedémning i det enskilda fallet ansett att en person

som pa en golfbana uttryckt sig med anspelning pa en annan persons etniska
ursprung har gjort sig skyldig till en allvarlig krankning i anslutning till idrotts-
verksambhet (se Juridiska Namndens beslut den 10 mars 2021 i d&rendena med

dnr 1-2021-14 och 2-2021-14).

Det ankommer pa den som begér en prévning i Juridiska Namnden att visa att
namnden ar behorig att prova det som anmaélan avser. Om anmalaren inte kan

visa att Juridiska Namnden ar behorig att prova drendet ska anmaélan avvisas.

Juridiska Namnden varken kan eller far uttala sig om andra tvister 4n sddana
som ndmnden har att préva enligt RF:s stadgar. Det ingéar séledes inte i Juridiska
Namndens uppgifter att utova tillsyn 6ver hur en golftklubbs féretradare har

agerat i den l6pande verksamheten, att prova meningsskiljaktigheter mellan
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en medlem i en golfklubb och golfklubbens foretradare eller att prova sddana
incidenter mellan tva medlemmar i en goltklubb som inte har skett i anslutning

till idrottsverksamhet.

Skal for besluten

Det som XX har pastatt att YY, ZZ och NNAB har gjort sig skyldiga tilli form

av allvarliga krankningar enligt 14 kap. 8 § RF:s stadgar ar i allt vasentligt
samma péastdenden som Juridiska Ndmnden redan tidigare har prévat i
arendena med dnr 12 och 13-2021-14. Det som har tillkommit i de nu aktuella
anmaélningarna foranleder inte ndgon annan bedémning &n den som Juridiska
Namnden har gjort i beslutet den 4 oktober 2021 i nimnda &drenden. Aven om
XX skulle styrka allt det som hon pastéatt att YY, ZZ och NNAB har gjort sig
skyldiga till ror det sig sdledes inte om séddana allvarliga krankningar i anslutning
till idrottsverksamhet som avses i 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar. Juridiska Namnden
ar alltsd inte behorig att som forsta instans préva hennes anmélningar i dessa
delar. Eftersom Juridiska Namnden inte ar behorig att prova anmaélningarna ska

dessa avvisaside delar som de avser pastdenden om allvarliga krdnkningar.

Nar det galler 6verklagandena av golfdistriktsférbundets beslut att lamna
anmaélningarna i 6vriga delar utan bifall instdmmer Juridiska Ndmnden i

de bedémningar som golfdistriktsférbundet har gjort i preskriptionsfragan.
Det som XX har anfért hos ndmnden och det som har framkommitide e-
postmeddelanden som hon har dberopat féranleder inte ndgon annan
beddmning. De kontakter som XX har haft med Svenska Golfférbundets
personal ar 2020 och 2021 kan inte anses som anmélningar enligt RF:s stadgar.
Att XX mojligtvis inte foérrédn hosten 2021 fatt kunskap om preskriptions-
bestdmmelsen i 14 kap. 10 § RF:s stadgar ska inte ga ut 6ver hennes motparter.
Syftet med preskriptionsbestdmmelsen dr ndmligen att den som péstés ha

agerat i strid med RF:s stadgar inte ska behdva leva i ovisshet om han eller
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hon kommer att bli féremal for bestraffning (jfr Hiibinette och Malmsten,

a.a.s. 89). Golfdistriktsférbundens beslut i dessa delar ska darfér inte dndras.

Vid dessa bedémningar saknas det skél att kommunicera anmélningarna och
overklagandena med motparterna. Det finns inte heller skél att halla muntligt
forhor med vittnen som XX har angett att hon 6nskar att Juridiska Namnden

ska gora.

Vad XX i 6vrigt har anfort i &rendena féranleder inte ndgon atgéard fran

Juridiska Namndens sida.

BESLUT

1. Juridiska Namnden avvisar XXs anmaélningar mot YY, ZZ och NNAB angéende

pastadda allvarliga krdnkningar enligt 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar.

2.Juridiska Ndmnden avslar XXs 6verklaganden av Stockholms Golfférbunds
beslut den 3 december 2021 i &rendena med nr 5, 6 och 7/2021. Stockholms

Golfforbunds beslut star darfor fast.

3.Vad XX i 6vrigt har anfort foranleder inte ndgon atgérd fran Juridiska

Néamndens sida.

Besluten far inte 6verklagas.
Svenska Golfférbundet
Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Peter Danowsky, Martin Rhodin och
Annika Rudestad. Enhalligt.
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